

فيتش: انخفاض الفائدة في الكويت أكثر اعتدالاً مقارنة... بدول خليجية أخرى

Fitch Ratings revealed that the rate cut during the fourth quarter of 2024 to 2026 will be negative for the profits of most Gulf banks due to the repricing of interest-bearing assets (IEAs) faster than interest-bearing obligations. UAE banks are likely to be the hardest hit, unlike Saudi banks, which are likely to be the least affected due to the high share of financing at a fixed interest rate, although the impact on each bank will depend on its level of funding for individuals.



كشفت وكالة فيتش للتصنيف الائتماني عن أن خفض أسعار الفائدة خلال الفترة الممتدة من الربع الرابع من 2024 إلى 2026 سيكون سلبياً على أرباح معظم البنوك الخليجية بسبب إعادة تسعير الأصول المدرة للفائدة (IEAs) بشكل أسرع من الالتزامات التي تحمل فائدة.

ورجحت الوكالة أن تكون البنوك الإماراتية الأكثر تضرراً، على عكس البنوك السعودية التي يرجح أن تكون الأقل تضرراً بسبب ارتفاع حصة التمويلات بسعر فائدة ثابت، رغم أن التأثير على كل بنك سيعتمد على مستوى تمويله للأفراد.

Kuwaiti banks typically experience a greater negative impact on net interest margins when interest rates fall, however, Fitch believes that CBK's actions may help mitigate this negative impact, and in addition, lower interest rates are likely to be more moderate in Kuwait than in other GCC countries due to the peg of Kuwait's currency to a basket of currencies.

وتشهد البنوك الكويتية عادة تأثيراً سلبياً أكبر على هامش الفائدة الصافية عند انخفاض أسعار الفائدة، ومع ذلك، تعتقد «فيتش» أن إجراءات بنك الكويت المركزي قد تساعد في الحد من هذا التأثير السلبي، وإضافة إلى ذلك، يرجح أن يكون انخفاض أسعار الفائدة أكثر اعتدالاً في الكويت مقارنة بدول أخرى في مجلس التعاون الخليجي بسبب ربط عملة الكويت بسلة عملات.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)

Gold Prices Expected to Increase to \$2917 an Ounce

Delegates of the annual meeting of the London Bullion Market Association expect gold prices to rise to levels of \$2917 an ounce by October next year, up 10% above current levels.



Gold prices last month reached record highs of \$2,685 an ounce.

Goldman Sachs recently raised its price forecast to \$2,900 from \$2,700 an ounce in early 2025. Investment in safe-haven gold increases during low interest rates and during economic and geopolitical turmoil.

توقعات بارتفاع أسعار الذهب إلى 2917 دولاراً للأونصة

يتوقع مندوبو الاجتماع السنوي لجمعية سوق السبائك في لندن، أن ترتفع أسعار الذهب إلى مستويات 2917 دولاراً للأونصة بحلول أكتوبر من العام المقبل، أي بارتفاع 10% فوق المستويات الحالية. وكانت أسعار الذهب قد وصلت الشهر الماضي إلى مستويات قياسية عند 2685 دولاراً للأونصة.

ومؤخراً رفع بنك غولدمان ساكس من توقعاته للأسعار إلى مستوى 2900 دولار من 2700 دولار للأونصة في أوائل 2025. ويزيد الاستثمار في الذهب كملأذ آمن خلال انخفاض أسعار الفائدة وفي أثناء الاضطرابات الاقتصادية والجيوسياسية.

[Source \(Al-Arabiya Net Website, Edited\)](#)

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

Oil Prices Rise after Surprise Drop in U.S. Crude Inventories

Oil prices rose in early Asian trading on Thursday, paring sharp losses over the past two sessions, after data in the oil sector showed an unexpected drop in U.S. crude inventories last week.



Brent crude futures rose 45 cents, or 0.6%, to \$74.67 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude futures were at \$70.84, up 45 cents, or 0.6%.

At settlement, the two crude fell on Wednesday to their lowest levels since Oct. 2 for the second consecutive day.

ارتفاع أسعار النفط بعد انخفاض مفاجئ في مخزونات الخام الأميركية

ارتفعت أسعار النفط في التعاملات الآسيوية المبكرة اليوم الخميس لتقلص الخسائر الحادة التي تكبدتها على مدار الجلستين الماضيتين، وذلك بعد أن أظهرت بيانات في قطاع النفط انخفاضاً غير متوقع في مخزونات الخام الأميركية الأسبوع الماضي.

وصعدت العقود الآجلة لخام برنت 45 سنتاً أو 0.6% إلى 74.67 دولاراً للبرميل. كما وصلت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي إلى 70.84 دولاراً بارتفاع 45 سنتاً أو 0.6%.

وانخفض الخامان عند التسوية أمس الأربعاء إلى أدنى مستوياتها منذ الثاني من أكتوبر/تشرين الأول لليوم الثاني على التوالي.

[Source \(Al-Arabiya Net Website, Edited\)](#)

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

UAE Ranks 45th Globally In the Index of Economic Freedom

The UAE ranked 45th globally in the 2024 Economic Freedom Index report, which is issued annually by the Fraser Institute, achieving 7.39 points out of a total of 10 points in the general ranking.

The UAE's position represents progress in the global economic landscape and reflects a commitment to promoting open economic policies and supporting innovation and growth.

The index measures the degree of economic freedom in 165 countries and administrative parts around the world, based on a number of factors including freedom of trade, size of government, protection of property rights, integrity of the legal system, sound monetary policies, and level of government regulation.

Hong Kong, Singapore, and Switzerland topped the list in the top three. Regionally, the UAE is one of the leading countries in the Arab world alongside Bahrain and Qatar. While major countries such as the United States came in fifth place, Japan in eleventh place, Germany in sixteenth place, and some developed countries such as France ranked thirty-sixth, and Italy ranked fifty-first.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



الإمارات 45 عالمياً في مؤشر الحرية الاقتصادية

احتلت دولة الإمارات المركز 45 عالمياً في تقرير مؤشر الحرية الاقتصادية لعام 2024، الذي يصدر سنوياً عن معهد «فريرز»، محققة 7.39 نقطة من إجمالي 10 نقاط في التصنيف العام.

ويمثل المركز الذي حققته دولة الإمارات تقدماً في المشهد الاقتصادي العالمي ويعكس الالتزام بتعزيز السياسات الاقتصادية المفتوحة ودعم الابتكار والنمو. ويقاس هذا المؤشر درجة الحرية الاقتصادية في 165

دولة وجزءاً إدارياً حول العالم، بالاعتماد على عدد من العوامل تشمل حرية التجارة، وحجم الحكومة، وحماية حقوق الملكية، ونزاهة النظام القانوني، وسلامة السياسات النقدية، ومستوى التنظيمات الحكومية.

وتصدرت القائمة هونغ كونغ وسنغافورة وسويسرا في المراكز الثلاثة الأولى. وعلى المستوى الإقليمي، تُعد الإمارات واحدة من الدول الرائدة في العالم العربي إلى جانب البحرين وقطر. بينما جاءت دول كبرى مثل الولايات المتحدة في المركز الخامس، واليابان في المركز الحادي عشر، وألمانيا في المركز السادس عشر، وصنفت بعض الدول المتقدمة مثل فرنسا في المركز السادس والثلاثين، وإيطاليا في المركز الحادي والخمسين.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

Tunisia Raises Taxes on High Income for Individuals and Companies in 2025 Budget

Tunisia's draft budget for 2025 shows its intention to raise taxes on high-income employees and companies with revenues of more than 20 million dinars (\$6.50 million), from 15 to 25 percent.

This comes at a time when domestic debt has nearly doubled, amid the government's continued inability to secure sufficient external financing to finance the budget.

In return, the government will cut taxes on low-income earners and may issue Islamic bonds for the first time as a way to help finance the budget.

The draft budget document for 2025 indicates that domestic borrowing will double to reach \$ 7.08 billion, compared to \$ 3.57 billion last year, while external borrowing is expected to decline to \$ 1.98 billion in 2025, from \$ 5.32 billion in 2024.

Tunisia's budget is expected to decline from 77 billion dinars (\$25.20 billion) in 2024 to 63 billion dinars (\$20.45 billion) in 2025.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



أظهر مشروع موازنة الحكومة التونسية لعام 2025 عن نيتها رفع الضرائب على الموظفين ذوي الدخل المرتفع والشركات التي تزيد إيراداتها على 20 مليون دينار (6.50 مليون دولار)، من 15 إلى 25 في المائة.

يأتي ذلك في وقت وصل فيه الدين المحلي إلى نحو الضعف، وسط استمرار عجز الحكومة عن تأمين التمويل الخارجي الكافي لتمويل الموازنة.

في المقابل، ستخفض الحكومة الضرائب المفروضة على أصحاب الدخل المنخفض، وقد تطرح سندات إسلامية لأول مرة بوصف ذلك وسيلة للمساعدة في تمويل الموازنة.

وتشير وثيقة مشروع الموازنة لعام 2025، إلى أن الاقتراض المحلي سيتضاعف ليصل إلى 7.08 مليار دولار، مقارنةً بـ 3.57 مليار دولار في العام الماضي، في حين من المتوقع أن ينخفض الاقتراض الخارجي إلى 1.98 مليار دولار عام 2025، من 5.32 مليار دولار عام 2024. ومن المتوقع أن تتخفض موازنة تونس من 77 مليار دينار (25.20 مليار دولار) في عام 2024، إلى 63 مليار دينار (20.45 مليار دولار) عام 2025.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

World Bank Again Lowers Middle East Forecast as a Result of Conflict

The World Bank cut its forecast for Middle East and North Africa (MENA) growth to 2.2 percent this year from 2.4 percent in its previous forecast in June due to uncertainty and uncertainty due to the ongoing conflict.

According to the World Bank's latest biannual publication on economic developments for the region, titled "Growth in the Middle East and North Africa", the expected growth is led by the Gulf Cooperation Council (GCC) countries, which are expected to record 1.9 percent growth in the region. 2024 is up from the bank's previous forecast of 1 percent. Growth in 2023 was 1.8 percent.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



البنك الدولي يخفض مجدداً توقعاته للشرق الأوسط نتيجة الصراع

خفض البنك الدولي توقعاته لنمو منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا إلى 2.2 في المائة هذا العام من 2.4 في المائة في توقعاته السابقة في يونيو (حزيران) نظراً لحالة عدم اليقين وضبابية المشهد بسبب الصراع الدائر. وبحسب البنك الدولي في أحدث إصداراته نصف السنوية حول المستجدات الاقتصادية للمنطقة، تحت عنوان «النمو في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا»، فإن النمو المتوقع

تحقيقه تقوده دول مجلس التعاون الخليجي والتي يتوقع أن تسجل 1.9 في المائة نمواً في العام 2024 ارتفاعاً من توقعات البنك السابقة البالغة 1 في المائة.

وكان النمو المحقق في العام 2023 قد بلغ 1.8 في المائة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)